
 

  

 

Referat af frivilligrådsmøde den 10. maj 2022 

 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden og referat  

Referat og dagsorden godkendes uden bemærkninger. 

 

Ad 2) Orientering  

Borgmesteren har været nødsaget til at aflyse sit besøg på dagens 

møde, og der skal derfor planlægges en ny dato. Sekretariatet vil un-

dersøge mulighederne og vende tilbage om nyt til rådet. 

 

Ole takker, på vegne af arbejdsgruppen, for sekretariatets bidrag i 

planlægningen af udforskningsseminaret, der fandt sted d. 28. april. 

Rådet evaluerer kort arrangementet. Mange er enige om, at inddra-

gelsen af konkrete cases og praktiske eksempler fungerede særligt 

godt samt dialogen og drøftelserne ved bordrunderne. Netværksmu-

ligheder og frirum, hvor deltagere tænkes med, skal bevares ved 

fremtidige arrangementer. Rammerne for arrangementet roses og 

forplejningen især. Paneldebat med forskellige vinkler fungerede 

også efter hensigten – især forskningsvinklen bragte spændene vink-

ler på banen. Det pointeres, at facilitatoren kunne have været tydeli-

gere i rammesætningen af dagen. Ved fremtidige arrangementer vil 

rådet også have in mente at skabe et rum, hvor de frivillige inddrages 

ift. at sikre en vis repræsentativitet.  

 

Ad 3) Valg af næstforperson  

Ole stiller op til posten som næstforperson, og vælges med fuldtallig 

opbakning fra rådet.  

 

Ad 4) Opfølgning på workshop om Frivilligrådets kerneværdier og 

funktion.  

Rådet samler op på workshoppen, hvor Frivilligrådets kernefortælling 

blev udformet. Kernefortællingen dækker over: 
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• Frivilligrådet er eksperter på den sociale forandring, som ci-
vilsamfundet og frivilligt socialt arbejde skaber. 

• Vi arbejder for, at flere mennesker i svære livssituationer får 
gavn af stærke fællesskaber baseret på ligeværd og fri vilje. 

• Det gør vi ved at dele viden og erfaringer, som kan kvalificere 
socialforvaltningens initiativer og styrke samarbejdet mellem 
kommune og civilsamfund. 

• Samtidig søger vi indflydelse på de politiske rammer for at 
sikre et initiativrigt, rummeligt og handlekraftigt civilsamfund 
i København. 

Formålet med kernefortællingen er at styrke rådet i mødet med det 

politiske niveau og embedsværket ved at få sat ord på frivillighedens 

bidrag og komme endnu tættere på at definere værdien af frivillige 

fællesskaber. Kernefortællingen godkendes af rådet og sekretariatet 

vil sørge for at lægge kernefortællingen op på hjemmesiden, Face-

book samt LinkedIn. Derudover skal kernefortællingen danne ramme 

for det fremtidige møde med borgmesteren. Den skal også gives til 

nye medlemmer af rådet, som en introduktion til Frivilligrådets vision 

og arbejde.  

 

Ad 5) Drøftelse og prioritering af Frivilligrådets mærkesager 

Frivilligrådets drøfter dets mærkesager og prioriteringen af disse. 

 

Rådet vil fortsat kæmpe for at omgøre Socialudvalgets beslutning fra 

2019 om at reducere § 18-puljen med 3 mio. kr. I forbindelse med 

overførselssagen er der blevet ført 2,1 mio. kr. tilbage til § 18-puljen 

ifm. uddelingen af midler til 2023. Det besluttes blandt medlem-

merne at skrive en opfølgende henvendelse til Socialudvalget. I hen-

vendelsen vil rådet takke for at blive lyttet til ifm. de tilførte midler til 

puljens nyuddeling, men samtidig bemærke, at puljen fortsat mang-

ler 1,2 mio. Sekretariatet vil skrive et udkast herpå. 

 

Rådet vil samtidig arbejde for en større brobygning mellem Socialfor-

valtningen og civilsamfundet. For at bidrage til denne mærkesag, be-

slutter frivilligrådet at samarbejde med Udsatterådet om udformnin-

gen af en strategi for samarbejdet med civilsamfundet, der bl.a. hand-

ler om stabilitet i driftsfinansiering og fleksibilitet i arbejdet. 

 

Mærkesagen ang. stabile, varige finansieringer taler også ind i det fak-

tum, at mange små væresteder kæmper med at være finansieret af 

forskellige tilskud, der indebærer mange alsidige krav, som skal til-

fredsstilles. Det er en aktuel udfordring, som mange står over for – 

netop krav ifm. modtagelse af midler fra kommunen, der forbindes 

med større krav til afrapportering og evaluering osv., som kan være 

svært for især de mindste væresteder. Partnerskaber indeholder 
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flere og flere krav, der kan være særligt svært at imødekomme for de 

mindre væresteder.  

 

Det tidligere dokument om rådets mærkesager skal opdateres. Punk-

tet omkring en stabil, varig finansiering bør omskrives så det også om-

fatter de små væresteder. Frivilligrådet ønsker at dykke dybere ned i 

netop dette punkt, hvor § 18-finansieringen også tilhører, idet mange 

foreninger søger midler fra andre puljer, idet der ikke er nok i drifts-

bevillinger. Rådet ønsker at tage dette punkt op på et af de kommende 

rådsmøder, hvor det kan have en drøftelse om de fælles udfordrin-

ger, der hhv. gælder mindre, mellem- og store organisationer. Til 

dette punkt vil en opdateret version af mærkesagerne blive vedlagt. 

Sammen med stabil finansiering, vil brobygning (til kommunen) og 

tidlig involvering særligt blive prioriteret i det fremtidige rådsarbejde.  

 

Ad 6) PUF midler 

Ole informerer resten af rådet om, at Socialstyrelsen i forbindelse 

med implementeringen af nyt digitalt ansøgningssystem har rykket 

ved tilskudsperioden for PUF-midler med tre måneder. Denne æn-

dring af tidsrammen for PUF-midler har alvorlige konsekvenser for 

de organisationer, som modtager PUF-midler i år. Ole har af den 

grund taget kontakt til Frivilligrådet (det nationale) og Civilsamfun-

dets brancheforening for at gøre dem opmærksomme på problem-

stillingen vedr. rykningen af perioden.  

 

Rådet beslutter at sende en henvendelse på baggrund af den drøf-

tede problematik for at stille skarpt på konsekvenser, som Socialsty-

relsen udsætter civilsamfundets organisationer for. Henvendelsen 

skal samtidig understrege behovet for en varig, stabil finansierings-

model. Sekretariatet udarbejder et udkast på henvendelsen.  

 

Ad 7) Drøftelse af frivilligprisarrangement i efteråret  

Rådet drøfter muligheden for at afholde et frivilligprisarrangement i 

efteråret. Hvis det er i rådets interesse, har de et samlet budget på 

omkring 60.000 kr., der kan bruges på arrangementet. Blandt tidli-

gere vindere findes Eftertro, FISKEN, og Brugernes Akademi. Arran-

gementet kan enten tale ind i en tematik eller i en af rådets mærkesa-

ger.  

Det påpeges, at Frivilligfredag og Sundheds- og Omsorgsforvaltnin-

gens fællesskabspris også ligger i efteråret. Frivilligprisen skal derfor 

helst ligge senere end disse to arrangementer.  

 

Det besluttes, at sekretariatet i dialog med rådets formand forsøger at 

rammesætte arrangementet yderligere, før rådet træffer en endelig 

beslutning om, hvorvidt arrangementet skal finde sted eller ej. Hvis 
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rådet beslutter at afholde et efterårsarrangement, skal der i den for-

bindelse nedsættes en arbejdsgruppe (eller flere) til at stå bag plan-

lægningen. 

 

Ad 8) Eventuelt og afslutning 

Rådet drøfter mangel på information fra kommunal side i forbindelse 

med Ukrainesituationen. Mange organisationer vil gerne hjælpe, men 

ved ikke hvor eller hvad behovet for hjælp er. Rådet beslutter at skrive en 

henvendelse til kommunen og derigennem udtrykke civilsamfundets 

ønske om inddragelse. Henvendelsen taler derved ind i rådets mærkesag 

om at fremme brobygningen til kommunen. Sekretariatet indvender, at 

Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen er primus motor i Køben-

havns Kommune i denne situation. Dertil er der udpeget en række kon-

taktpersoner i hver fagforvaltning, som byder ind i arbejdet.  

Herefter tales der om arrangementer ifm. folkemødet. Red Barnet Ung-

dom har et arrangement om drøftelsen af implementering af børnekon-

ventionen fredag aften. Astrid sender mere detaljeret information ud til 

rådet, når dagen nærmer sig. Ole inviterer rådet til et arrangement om 

torsdagen kl. 12, hvor Socialborgmesteren Karina Vestergård Madsen og 

Laura Rosenkilde fra Socialudvalget deltager. Selve arrangement om-

handler civilsamfundets rolle i bekæmpelsen af ensomhed.  

Rådet slutter dagen med at sende en stor tak til Lise for hendes indsats i 

rådsarbejdet. Der afholdes afskedsreception for Lise i Muhabet, og rådet 

har modtaget invitation hertil per mail.  

 

 


